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Zápisnica zo 14. zasadnutia výboru Snemu SAV, ktoré sa uskutočnilo videokonferenčnou 

formou dňa 12. apríla 2022 od 13:00 hod. 

 

Prítomní: D. Antolová, J. Gálik, K. Gmucová, V. Hvozdíková, M. Kadúc, A. Kalistová, Ľ. Kľučár, 

K. Nemoga, R. Passia 

 

Program: 

1. Otvorenie 
2. Schválenie programu zasadnutia 
3. Kontrola správnosti zápisnice 
4. Diskusia s predsedom SAV P. Šajgalíkom k prioritám návrhu rozpočtu 
5. Informácie zo zasadnutia P SAV 
6. Príprava zasadnutia Snemu SAV 
7. Rôzne 
8. Záver 

 

K bodu 1 

Predsedníčka Snemu SAV K. Gmucová o 13:00 hod. privítala prítomných a otvorila zasadnutie 

výboru snemu. Za zapisovateľa bol určený R. Passia, za overovateľku A. Kalistová. 

 

K bodu 2 

Program zasadnutia bol jednomyseľne schválený. 

 

K bodu 3 

K zverejnenej zápisnici z predošlého zasadnutia výboru neboli pripomienky. 

 

K bodu 4 

V súvislosti s uznesením Snemu SAV č. 3 zo dňa 15. 12. 2020, v ktorom Snem SAV žiada P SAV, 

aby prehľad priorít SAV bol prílohou Zásad návrhu a rozdelenia rozpočtu SAV, sa zasadnutia 

výboru snemu zúčastnil predseda SAV P. Šajgalík. Zdôraznil potrebu obnovenia priamej 

komunikácie medzi predsedníctvom a výborom, ktorá bola z pandemických dôvodov utlmená, 

čo sa prejavilo aj pri plnení tohto uznesenia snemu. Uviedol, že SAV má vo svojom rozpočte 

a strategických plánoch viacero druhov priorít. Zo svojho rozpočtu každý rok vyčleňuje istú 

časť na položky, ktoré vyplývajú zo zmlúv s externými subjektmi, resp. ide o úlohy 

celospoločenského významu (Beliana, rezerva na výkonné počítanie, elektronizácia ústrednej 

knižnice, Seal of Excellence, knižné a archívne fondy, jazykový korpus, národná seizmická sieť 
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a pod.). Iným typom priorít sú požiadavky, ktoré akadémia nastoľuje na každoročných 

rokovaniach s decíznou sférou, najmä s MF SR, ide napr. o výstavbu spoločenskovedného 

pavilónu. Na tieto investičné priority sa doposiaľ nepodarilo získať finančné prostriedky. 

V súvislosti s prudkým zvýšením cien energií v roku 2022 sa pripravuje aj celková 

„pasportizácia“ a „prioritizácia“ nákladov a nevyhnutných činností, aby bola SAV pripravená 

na vzniknutú situáciu.  

P. Šajgalík sa zmienil aj o dlhodobej priorite, ktorou je hlavný areál SAV na Patrónke. Rozvíja 

sa spolupráca s UK a STU, ktorej výsledkom by malo byť isté prepojenie kampusov. Na túto 

agendu avizovalo ministerstvo školstva 470-tisíc eur pre SAV. Z tejto sumy by sa mala 

financovať architektonicko-urbanistická súťaž na plán areálu na Patrónke, do toho procesu 

vstupujú aj BSK a ESET, ktoré plánujú rekonštrukciu, resp. výstavbu nových areálov 

v bezprostrednom okolí SAV.  

Výbor snemu vzal prezentované priority na vedomie. V rámci ďalšej diskusie s P. Šajgalíkom 

bola nastolená požiadavka, aby P SAV uznesením doriešilo zaradenie organizačných zložiek 

CSČ SAV, v. v. i. s právom mať zástupcu v sneme do oddelení vied, teda v zmysle štatútu 

akadémie aj zaradenie ich členov snemu do jednotlivých komôr. Predseda SAV bude 

o návrhoch riešenia informovať výbor v priebehu najbližších dní. 

 

K bodu 5 

R. Passia podal informáciu o priebehu 10. zasadnutia Predsedníctva Slovenskej akadémie vied, 

ktoré sa konalo 7. apríla 2022 a viedol ho predseda SAV P. Šajgalík.  

V rámci bodu Kontrola plnenia uznesení a úloh P SAV sa diskutovalo najmä o uznesení 1054 zo 

6. augusta 2020, podľa ktorého riaditeľ Ústavu politických vied SAV, v. v. i. podáva správu o 

plnení návrhu odporúčaní medzinárodného akreditačného panelu, doplnenú o kvantifikáciu 

jednotlivých merateľných ukazovateľov, pravidelne raz ročne k 31. marcu podpredsedovi SAV 

pre 3. oddelenie vied. M. Morovics informoval o situácii na tomto pracovisku aj o tom, že sa 

zúčastnil na zasadnutí správnej rady ÚPV SAV, v. v. i. na ktorom sa hovorilo aj 

o zamestnaneckom pomere poslanca Ľ. Blahu v tomto ústave. Podľa M. Morovicsa sa touto 

agendou ešte bude zaoberať akademická obec ústavu, ktorá by mala prijať niektorú z dvoch 

verzií vyhlásenia, jednu pripravil riaditeľ ústavu, druhú zvyšní členovia správnej rady ústavu. 

Predsedníčka snemu K. Gmucová opätovne zdôraznila potrebu doriešiť platné uznesenie 

snemu k prioritám rozpočtu. Predseda sľúbil účasť na výbore 12. 4. 2022, kde dôjde 

k vyjasneniu vecnej náplne uznesenia (pozn.: pozri bod 4 tejto zápisnice). 

Návrh na úpravu rozpočtu SAV a organizácií SAV na r. 2022 predložil J. Koppel. Požiadavky 

organizácií na úpravu (navýšenie) rozpočtov neboli schválené v prípade ÚM SAV, v. v. i., AsÚ  

SAV, v. v. i. a ÚMMS SAV, v. v. i. Schválený bol návrh na mierne navýšenie príspevku akadémie 

v projekte jazykového korpusu JÚĽŠ SAV, v. v. i. 

P SAV určilo rozpočet FiÚ SAV a CSČ SAV, pretože správne rady týchto v. v. i. ho neschválili 

v zákonom stanovenom termíne do 31. 3. 2022. 



3 
 

P SAV schválilo aj navýšenie rozpočtu na daň z nehnuteľnosti. F. Simančík v súvislosti 

s rozpočtom uviedol, že v zásadách rozpočtu bude treba riešiť zvýšené náklady na teplo, ktoré 

budú podľa konzervatívneho odhadu cca 2,2 miliónov eur. 

Schválený bol tiež limit počtu zamestnancov na rok 2022. J. Koppel spomenul potrebu 

systémovo doriešiť delimitácie zamestnancov, ktoré v minulosti prebehli medzi jednotlivými 

organizáciami SAV. V diskusii k predloženému návrhu rozpisu mzdových prostriedkov 

vedeckých organizácií SAV na r. 2022 vyjadril K. Marhold istú nespokojnosť, podľa neho sú 

pozitívne efekty mzdovej reformy deformované „starými“ výsledkami medzinárodnej 

akreditácie. V 2. oddelení vied to diskriminuje ústavy, ktoré boli hodnotené nižšie, ale 

v priebehu ostatných rokov urobili výrazný kvalitatívny pokrok. P. Šajgalík uviedol, že tieto 

vypuklé prípady možno kompenzovať, ale nie je za zmenu celej koncepcie rozpisu. Podľa F. 

Simančíka prinieslo výkonové hodnotenie posun v hodnotení výkonu a má pozitívny vplyv 

na udržanie zamestnanosti, preto sa tiež zasadzuje za udržanie princípov mzdovej reformy a je 

za podporu rozpisu s tým, že treba urobiť korekcie na 2. oddelení vied. V júni by mal byť hotový 

návrh prekonzultovaný s oddeleniami vied, ako riešiť špecifické prípady ústavov, ktorých 

rozpočty si vyžadujú odôvodnené korekcie. Rozpis mzdových prostriedkov bol po diskusii 

schválený. 

P SAV schválilo aj návrh záverečného účtu kapitoly SAV za rok 2021, ktorý predložil J. Koppel. 

M. Morovics prezentoval návrh na pridelenie finančných prostriedkov vedeckým organizáciám 

SAV na realizáciu projektov spolupráce s vedeckými spoločnosťami v celkovej výške 48 800 

eur. Bolo podporených všetkých 37 žiadostí. 

J. Koppel prezentoval návrh Dodatku č. 1 k Zásadám návrhu a rozdelenia rozpočtu akadémie 

na rok 2022. Ide v ňom o zavedenie možnosti, aby organizácie, ktoré majú príjmy z prenájmu 

budov, ich mohli použiť nielen na technické zhodnotenie a financovanie opráv a údržby 

nehnuteľného majetku ako doposiaľ, ale aj na úhradu zvýšených výdavkov na elektrickú 

energiu. Návrh dodatku P SAV schválilo, no keďže stanovisko rady riaditeľov k nemu bolo 

záporné, P SAV musí k tomuto návrhu predložiť na májové zasadnutie Snemu SAV aj dôvodovú 

správu. 

P. Samuely predložil a P SAV schválilo návrh na poskytnutie finančných prostriedkov pre 

projekty VEGA v roku 2022, rozpisuje sa rovnaká suma ako v minulom roku. 

P. Samuely a Ľ. Lacinová predložili stanovisko k čerpaniu prostriedkov z podporných 

programov SAV. Ide o vysvetlenie podpornej schémy SAV a spôsobu čerpania finančných 

prostriedkov z týchto schém – paralelná podpora z viacerých schém nie je možná. Materiál bol 

schválený s pripomienkami a bude publikovaný aj na webe SAV. 

P SAV ďalej schválilo dofinancovanie štyroch pokračujúcich projektov programu grantov pre 

doktorandov SAV z roku 2021. 

P SAV schválilo aj návrh Z. Panczovej na pridelenie finančných prostriedkov z rozpočtu SAV na 

podporu projektov MVTS v 1. etape 2022. Komisia pre MVTS posúdila oprávnenosť pridelenia 

príspevkov 26 projektom v celkovej výške 70 041 eur. 
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P SAV zobralo na vedomie vyhlásenie výzvy na podávanie projektov programu otvorenej 

mobility na roky 2023, ako aj informáciu OMS o nových mobilitných výzvach. 

P SAV sa zaoberalo aj žiadosťami o predĺženie čerpania príspevku z Podporného fondu Štefana 

Schwarza o jeden rok, ktoré schválilo v súlade s predloženým návrhom Ľ. Lacinovej.  

Ďalším bodom rokovania boli žiadosti ústavov o schválenie nových garantov doktorandského 

štúdia na tých pracoviskách, kde dovtedajší garanti prekročili vek 70 rokov. P SAV schválilo 

nových garantov ÚEF SAV, v. v. i. v študijnom odbore Elektrotechnika, ÚI SAV, v. v. i.  v 

študijnom odbore Informatika, ÚMV SAV, v. v. i. v študijnom odbore Strojárstvo, ChÚ SAV, v. 

v. i. v študijnom odbore Chémia, JÚĽŠ SAV, v. v. i. v študijnom odbore Filológia a SÚ SAV, v. v. 

i. v študijnom odbore Sociológia a sociálna antropológia. Podmienečne bol schválený garant 

SAV pre ÚO SAV, v. v. i. v študijnom odbore Historické vedy. Navrhovaný garant ÚPV SAV, v. v. 

i.  v študijnom odbore Politické vedy nebol po rozsiahlejšej diskusii schválený. 

P. Šajgalík predložil návrhy na udelenie vyznamenaní a cien SAV. O návrhoch na vyznamenania 

sa hlasovalo tajne a všetky tri návrhy boli odsúhlasené. P SAV tiež uložilo predsedovi SAV 

predložiť návrhy na ceny SAV v roku 2022 na zasadnutie Vedeckej rady SAV. P. Samuely 

predložil a zdôvodnil návrh na vymenovanie nového predsedu Hodnotiacej komisie IMPULZ. P 

SAV schválilo na túto pozíciu prof. Jaroslava Fabiana a vymenovalo aj novú členku Hodnotiacej 

komisie programu IMPULZ prof. Evu Kondorosiovú. 

Výsledky ročného hodnotenia a výkonového financovania organizácií SAV za roky 2020 a 2021 

prezentoval P. Samuely. Konštatoval, že najväčšie rozdiely sú opäť v 2. oddelení, 

najvyrovnanejšie sú pracoviská 1. oddelenia vied. Na otázku predsedníčky snemu K. Gmucovej, 

ktorá sa týkala (ne)zarátavania štrukturálnych fondov do výkonového financovania, odpovedal 

F. Simančík v tom duchu, že v aktuálnom hodnotení sa už postupovalo plne v súlade so 

zásadami schválenými Snemom SAV, no v minulosti sa mzdové prostriedky zo ŠF zarátavali. 
Podľa neho však finančný dopad bol zanedbateľný.    

V bode Rôzne hovoril M. Kšiňan o blížiacom sa 70. výročí založenia SAV. Vedenie akadémie 

plánuje pri tejto príležitosti oceniť osobnosti, ktoré sa zaslúžili o rozvoj našej inštitúcie.  

 

K bodu 6 

Výbor určil dátum konania najbližšieho zasadnutia Snemu SAV na 24. mája 2022, prerokoval 

predbežný program zasadnutia a zoznam prizvaných hostí. Predbežne je naplánovaná 

videokonferenčná forma zasadnutia, ktoré bude streamované pre verejnosť prostredníctvom 

YouTube. 

 

K bodu 7 

V bode Rôzne sa K. Gmucová vrátila k problému zaradenia niektorých ústavov fungujúcich 

v rámci CSČ SAV, v. v. i. do jednotlivých oddelení vied, pretože to priamo ovplyvňuje zloženie 

komôr snemu. V súčasnosti sú podľa platného Organizačného poriadku SAV, čl. II, ods. 3 tieto 



5 
 

organizácie súčasťou I. oddelenia vied, teda patria do I. komory snemu. Ich historické 

zaradenie a vecná príslušnosť z hľadiska charakteru a výskumných tém ich viaže skôr k 3. 

oddeleniu vied (napr. Archív SAV, v. v. i., EnÚ SAV, v. v. i.). K. Gmucová bude o situácii 

informovať dotknuté ústavy, aby mali možnosť prejaviť záujem o zmenu ich aktuálneho 

zaradenia do komôr snemu. P SAV by na základe týchto stanovísk mohlo rozhodnúť a prijať 

uznesenie o ich zaradení do konkrétneho oddelenia vied, na základe čoho sa určí aj ich 

príslušnosť ku komore snemu.  

V. Hvozdíková sa opýtala na fungovanie škodovej komisie SAV v súvislosti s podnetom, ktorý 

dostala od člena svojej akademickej obce. Ide o kompetenčný problém, ak sa škodová udalosť 

týka štatutára a riešenie škodovej udalosti na úrovni škodovej komisie vedeckej organizácie 

nie je možné kvôli konfliktu záujmov, keďže ide o orgán zriadený štatutárom organizácie. 

Členovia výboru snemu sa zhodli na názore, že štatút komisie umožňuje zamestnancovi 

organizácie podať podnet na prešetrenie škodovej udalosti, a táto sa ním teda musí zaoberať. 

K. Nemoga informoval, že všetky vedecké pracoviská musia do konca júna predložiť podklady 

na akreditáciu, ktorú uskutočňuje MŠVVaŠ SR (pôjde o výber publikácií), detaily prinesie 

spoločné stretnutie rady riaditeľov so zástupcami hodnotiacej komisie ministerstva školstva.  

K. Gmucová informovala o pokračujúcich prácach na novom webe Snemu SAV – v spolupráci 

s JUDr. J. Vargom z Ú SAV vznikajú dokumenty k pravidlám a podmienkam účasti verejnosti na 

zasadnutí snemu. R. Passia informoval o zasadnutí komisie pre média, komunikáciu a program 

Otvorená akadémia. Na najbližšom zasadnutí P SAV 12. mája 2022 budú za výbor snemu 

prítomní K. Nemoga a K. Gmucová. Najbližšie zasadnutie výboru snemu sa uskutoční 17. mája 

2022. 

 

K bodu 8 

K. Gmucová poďakovala prítomným za účasť a zasadnutie ukončila o 16:10 hod. 

 

V Bratislave 25. apríla 2022  

 

Zapísal: R. Passia  

Overila: A. Kalistová 

                                                                                      Katarína Gmucová  

                                                                                predsedníčka Snemu SAV 


